
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2021 
 z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 29 października 2021 r. 
 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku: https://bip.skape.pl/strona-894-sesja_nr_xxxvii_z_dnia_29_10_2021.html 
i stanowią załączniki do protokołu. 
Sesja odbyła się w trybie zdalnym. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz otworzył XXXVII Sesję Rady Gminy Skąpe 
o godz. 12.00. Następnie odczytał porządek posiedzenia, do którego nie wniesiono zmian, a 
który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2021 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Skąpe na lata 2021-2030, 
c) wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe, 
d) opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe, 
e) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 
f) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie Ołobok – Osiedle Słoneczne 
Wzgórze, 

g) zamiaru utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Skąpe w roku szkolnym 

2020/2021. 
7. Przedstawienie analizy oświadczeń majątkowych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Skąpe. 
10. Zamknięcie obrad. 

Na stan 14 radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych - lista obecności w załączeniu 
(nieobecni: radny Krzysztof Niemyt, Radny Tomasz Roskowiński).  
 
Ad. 2 Podjęcie uchwał w sprawie 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że wszystkie projekty uchwały 
uzyskały pozytywne opinie Komisji Rady Gminy Skąpe.  
a) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie uchwały 

w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2021 rok. W wyniku głosowania uchwała 
Nr XXXVII/313/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

b) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2021-2030. 
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/314/2021 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

c) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe. W wyniku głosowania 
uchwała Nr XXXVII/315/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

d) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie opłaty 
miejscowej na terenie Gminy Skąpe. W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/316/2021 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

f) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
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terenu położonego w obrębie Ołobok – Osiedle Słoneczne Wzgórze. W wyniku 
głosowania uchwała Nr XXXVII/317/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

e) Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna z uchwał dotyczy interesu prawnego 
radnego Piotra Olszewskiego, dlatego też będzie on wyłączony z głosowania. Następnie 
Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zamianę nieruchomości. W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVII/318/2021 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

g) Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zamiaru 
utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego. W wyniku głosowania uchwała 
Nr XXXVII/319/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych.  
Radny Andrzej złożył interpelację w sprawie czyszczenia rowu Borowianki przepływającej 
przez Ołobok. Interpelacja zostanie złożona na piśmie. Radny zasygnalizował, że od 3 lat 
domaga się czyszczenia tego rowu, przede wszystkim od ulicy Wojciechowskiego (od szkoły) 
aż do jego ujścia do rzeki Ołobok. Radny poprosił o jak najszybsze nadanie biegu sprawie, 
ponieważ w tej chwili woda z jeziora nie schodzi, a wiosną aż do czerwca, kiedy był wysoki 
poziom wody, zalane zostały łąki i działki. Kolejnej  wiosny może być jeszcze gorzej.  
 
Ad. 4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.  
Nie zgłoszono.  
  
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym.  
W pierwszej kolejności Wójt Zbigniew Woch złożył w imieniu własnym i całej społeczności 
lokalnej kondolencje nieobecnemu na sesji radnemu Krzysztofowi Niemytowi i jego rodzinie 
z powodu śmierci ojca Wojciecha Niemyta, także radnego jednej z kadencji i wieloletniego 
sołtysa Niekarzyna.  
Następnie odniósł się do kilku tematów z przedłożonego radnym sprawozdania z działalności 
w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu).  
1. Odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców gminy – Wójt ma nadzieję, że cena tej 

usługi w 2022, dzisiaj już szalenie wysoka, nie będzie przedmiotem większego 
zaskoczenia. Życzylibyśmy sobie, żeby chociaż została utrzymana na poziomie jaki jest 
dzisiaj. Jak będzie okaże się 8 listopada. 

2. Budowa odcinków chodników w miejscowości Cibórz - niestety otwarcie ofert w dniu 
wczorajszym nie zostało skutecznie zakończone. Postępowanie zostało unieważnione. 
Podejmujemy już działania związane z ogłoszeniem kolejnego przetargu dla tego 
przedsięwzięcia i Wójt ma nadzieję, że w połowie listopada uda się skutecznie wyłonić 
wykonawcę i przy sprzyjającej pogodzie wykonać zadanie jeszcze w 2021. 

3. Podobnie ma nadzieję, że uda się jeszcze w listopadzie wykonać pierwszy etap budowy 
boiska w miejscowości Pałck, dedykowanego przede wszystkim najmniejszym 
mieszkańcom miejscowości. Dokończenie planowane jest wiosną 2022. Część I etapu 
tego zadania wykonywana jest z funduszu sołeckiego. 

4. W związku z wytycznymi jakie otrzymaliśmy z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego 
złożyliśmy i uzupełniliśmy wniosek na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Skąpe. 
Przedsięwzięcie na kwotę bodajże około 750 000 zł. 

Radny Tomasz Roskowiński dołączył do spotkania o godz. 12:41. 
5. Z trzech wniosków złożonych do pierwszej edycji Polskiego Ładu – duży wniosek na 

budowę gminnej oczyszczalni ścieków i dwa mniejsza wnioski na budowę ulicy 
Zabużańskiej w Ołoboku i budowę świetlicy wiejskiej w m. Łąkie, otrzymaliśmy 
dofinansowanie na dwa ostatnie zadania. Niezwłocznie będziemy podejmować działania 
związane z wyłonieniem wykonawcy dla tych przedsięwzięć, tak żeby można było już 
z odejściem zimy a być może nawet jeszcze wcześniej podjąć się wykonawstwa tych 
przedsięwzięć.  Warto przypomnieć, że przypuszczalnie jeszcze w miesiącu listopadzie 
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ogłoszona będzie jeszcze jedna edycja pilotażowa w ramach Polskiego Ładu i dwie 
kolejne już w innej formule – postepowania konkursowego będą w 2022 r.  

6. Od kilku dni urząd został zdominowany przez osoby składające wnioski na zakup 
komputerów dla uczniów z rodzin popegeerowskich. Na dzień dzisiejszy wpłynęło około 
250 wniosków na kwotę około a 850 tys. zł. W związku z tak dużym zainteresowaniem 
projektem Wójt obawia się, że pula 80 milionów zł dedykowana dla tego przedsięwzięcia, 
będzie za mała. Jakie będą dalsze czynności rządu jeśli chodzi o tę kwestię, czy ustalone 
zostaną jakieś zasady dostosowujące zapotrzebowanie złożone przez nas a będące 
wypadkową złożonych wniosków do nas i do każdej Gminy, czy będą jakieś zasady 
opisujące przyznanie do wysokości 80 milionów złotych - ciężko powiedzieć. Być może  
podjęte zostaną działania zwiększające tę kwotę tak, żeby komputery trafiły do 
wszystkich.  

7. Na zakończenie Wójt odniósł się do najważniejszej z podejmowanych dzisiaj uchwał 
podnoszącej stawki podatkowe. Uchwała była kompleksowo i szczegółowo omawiana na 
komisji. Podatki zostały podniesione o 3,6% w stosunku do inflacji jaka dzisiaj jest 
w Polsce czyli na poziomie około 6%. Oznacza to, że przychody z tytułu zwiększenia 
podatków będą o połowę mniejsze od potencjalnych kosztów. Inflacja jest w głównej 
mierze obliczana od  składników kosztowych mających bezpośredni związek 
z utrzymaniem gospodarstwa domowego, czyli w głównej mierze od kosztów związanych 
z pożywieniem, z energią elektryczną. Niestety ceny usług, jakie są przedmiotem 
nabywania przez gminę w celu zabezpieczenia mieszkańców, w ostatnich latach 
a szczególnie w ostatnich miesiącach zwiększyły się nie o 3,6%, nie o 6% tak jak inflacja 
podawana przez GUS, tylko bliżej o 30% albo nawet 60%. Czyli to co jeszcze jesienią czy 
latem 2021 r. mogliśmy kupić za 100 000, to wiosną 2022 r. niestety będzie kosztowało 
150 000 zł. W związku z tym podniesienie podatków jest symboliczne i w żaden sposób 
nie przekłada się na zwiększenie kosztów.  

 
Ad. 6 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Skąpe w roku 
2020/2021. 
Inspektor Urzędu Gminy ds. oświaty Anna Cieplicka przedstawiła informację , która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7 Przedstawienie analizy oświadczeń majątkowych 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz  poinformował, że wszyscy radni oświadczenia 
majątkowe złożyli w terminie wraz z odpowiednimi dokumentami, ale nie uniknęli drobnych 
błędów. Najczęstszym było niewskazanie pełnionej funkcji z powodu której oświadczenie jest 
składane, inne dotyczyły np. podania nieprawidłowych kwot dochodów z tytułu zatrudnienia,  
czy diet, lub niepodania ich wcale. O wszystkich nieprawidłowościach radni zostali 
poinformowani osobiście, po to aby uniknąć błędów w kolejnych oświadczeniach.  
 
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych 
złożonych przez osoby pełniące funkcje kierowników. Poinformowała, że na ręce Wójta Gminy 
oświadczenia złożyło 7 osób pełniących funkcje kierownicze: trzech dyrektorów szkół, 
dyrektor biblioteki, dyrektor ZWiK i kierownik OPS oraz pracownik upoważniony do 
podpisywania pism z upoważnienia wójta gminy. Do większości oświadczeń nie było żadnych 
uwag. Jedyne uwagi dotyczyły wskazania środków majątkowych na dzień złożenia 
oświadczenia, zamiast na dzień 31 grudnia 2020 roku. Jeżeli chodzi o pracowników urzędu to 
oświadczenia bez uwag złożyli sekretarz i skarbnik gminy.  
 
Ad. 8 Wolne wnioski i informacje  
Nie zgłoszono 
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Ad. 9 Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Skąpe. 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu 
XXXVI sesji. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W protokole z głosowania radny Tomasz Roskowiński widnieje jako nieobecny, gdyż 
w systemie nie odnotowano jego obecności, a dołączył do spotkania w trakcie jego trwania. 
Radny imiennie zagłosował za przyjęciem protokołu z XXXVI sesji.   
 
Ad. 9 Zamknięcie obrad  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zamknął XXXVII 
sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 13.20.  
 

Przewodniczący Rady Gminy  
 

Mariusz Kuźmicz  
Protokolant sesji:  
Ilona Zalisz – inspektor 
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